

# 更美的生命 Higher Life 10 –

## 信有明天—摩西 ( I )

### You Have a Future – Moses (I)

24-25/6/2017

竹園區神召會大埔堂

PCHK Tai Po Church

張德明 Edmund Cheung

「摩西牧養他岳父米甸祭司葉忒羅的羊群；一日領羊群往野外去，到了神的山，就是何烈山。耶和華的使者從荊棘裡火焰中向摩西顯現。摩西觀看，不料，荊棘被火燒著，卻沒有燒毀。摩西說：「我要過去看這大異象，這荊棘為何沒有燒壞呢？」耶和華 神見他過去要看，就從荊棘裡呼叫說：「摩西！摩西！」他說：「我在這裡。」 神說：「不要近前來。當把你腳上的鞋脫下來，因為你所站之地是聖地」；又說：「我是你父親的神，是亞伯拉罕的神，以撒的神，雅各的神。」摩西蒙上臉，因為怕看神。耶和華說：「我的百姓在埃及所受的困苦，我實在看見了；他們因受督工的轄制所發的哀聲，我也聽見了。我原知道他們的痛苦，我下來是要救他們脫離埃及人的手，領他們出了那地，到美好、寬闊、流奶與蜜之地，…。現在以色列人的哀聲達到我耳中，我也看見埃及人怎樣欺壓他們。故此，我要打發你去見法老，使你可以將我的百姓以色列人從埃及領出來。」（出 3:1-10）

“Now Moses was tending the flock of Jethro his father-in-law, the priest of Midian, and he led the flock to the far side of the wilderness and came to Horeb, the mountain of God. There the angel of the LORD appeared to him in flames of fire from within a bush. Moses saw that though the bush was on fire it did not burn up. So Moses thought, "I will go over and see this strange sight—why the bush does not burn up." When the LORD saw that he had gone over to look, God called to him from within the bush, "Moses! Moses!" And Moses said, "Here I am." "Do not come any closer," God said. "Take off your sandals, for the place where you are standing is holy ground." Then he said, "I am the God of your father, the God of Abraham, the God of Isaac and the God of Jacob." At this, Moses hid his face, because he was afraid to

look at God. The LORD said, "I have indeed seen the misery of my people in Egypt. I have heard them crying out because of their slave drivers, and I am concerned about their suffering. So I have come down to rescue them from the hand of the Egyptians and to bring them up out of that land into a good and spacious land, a land flowing with milk and honey... And now the cry of the Israelites has reached me, and I have seen the way the Egyptians are oppressing them. So now, go. I am sending you to Pharaoh to bring my people the Israelites out of Egypt." (Ex 3:1-10 NIV)

「摩西對耶和華說：「主啊，我素日不是能言的人，就是從你對僕人說話以後，也是這樣。我本是拙口笨舌的。」耶和華對他說：「誰造人的口呢？誰使人口啞、耳聾、目明、眼瞎呢？豈不是我耶和華嗎？現在去吧，我必賜你口才，指教你所當說的話。」（出 4:10-12）

“Moses said to the LORD, "Pardon your servant, Lord. I have never been eloquent, neither in the past nor since you have spoken to your servant. I am slow of speech and tongue." The LORD said to him, "Who gave human beings their mouths? Who makes them deaf or mute? Who gives them sight or makes them blind? Is it not I, the LORD? Now go; I will help you speak and will teach you what to say." (Ex 4:10-12 NIV)

「那時，摩西生下來，俊美非凡。...摩西學了埃及人一切的學問，說話行事都有才能。」（來 7:20-22）

*"In which time Moses was born, and was exceeding fair...And Moses was learned in all the wisdom of the Egyptians, and was mighty in words and in deeds."(Heb 7:20-22)*

## **引言Intro**

更美的明天 Hope for Tomorrow

## **神預備了摩西 Preparation of Moses**

## 信有更美的明天 YOU HAVE A BRIGHT FUTURE

### 1. 第一步、求告祂 **STEP#1: CRY TO HIM**

Suffering 受苦

✚ 精神上 **mental suffering**

✚ 身體上 **Physical suffering**

✚ 經濟上 **Economic suffering**

*“You do not have because you do not ask God.” (James 4:2)*

「你們得不著是因為你們不求。」(雅 4:2)

*“Cast all your anxiety on him because he cares for you.” (1Pe 5:7)*

「你們要將一切的憂慮卸給神，因為他顧念你們。」(彼前 5:7)

⇒ Cast your anxiety upon Him 將你的憂慮卸給神

### 2. 第二步、相信祂 **STEP#2: BELIEVE IN HIM**

(1) 相信祂的慈愛 Believe in His love

(2) 相信祂的能力 Believe in His power

⇒ Just believe in God who promise you a bright future and abundant life 相信上帝為你預備美好的未來和豐盛的生命

### **3. 第三步、聽從祂 STEP#3 SUBMIT TO HIM**

Excuses of Moses 摩西的推搪

Excuse#1: I'm nobody (Ex 3:11)

藉口 1：「我是甚麼人？」(出 3:11)

Excuse#2: I don't know much about God (Ex 3:13)

藉口 2「祂叫甚麼名字？」(出 3:13)

Excuse#3: They don't trust me (Ex 4:1)

藉口 3「他們必不信我」(出 4:1)

Excuse#4: Not eloquent (Ex 4:10)

藉口 4「我本是拙口笨舌。」(出 4:10)

Excuse#5: I just don't want to do it (Ex 4:13)

藉口 5「你願意打發誰，就打發誰去吧！」(出 4:13)

⇒ Respond to God's Calling, follow His will and serve this generation

⇒ 回應神的呼召，一生遵行祂的旨意，服事祝福這世代

### **結語Conclusion**

⇒ Cast your anxiety upon Him 將你的憂慮卸給神

⇒ Just believe in God who promise you a bright future and abundant life 相信上帝為你預備美好的未來和豐盛的生命

⇒ Respond to God's Calling, follow His will and serve this generation 回應神的呼召，遵行祂的旨意，服事這世代

---

Responding Song 回應歌：”活祭”，“Come to the Father”

---

背經：

可 12:30-31 上 「『你要盡心、盡性、盡意、盡力愛主你的神。』其次就是說：『要愛人如己。』」

**問題討論：**

經文：出 3:1-12； 4:1-17

1. 你認為為何摩西總不想回應神的呼召回埃及去？
2. 你認為為何上帝不一早使用摩西，要等到摩西八十歲時才使用他？
3. 摩西順從了神的呼召後，對以色列民的未來，對他自己的未來，對神國度的未來有何影響？
4. 你知道神在你身上有甚麼呼召嗎？你覺得神想你為祂做甚麼？
- 5.